

FEDERAL PRIORITIES OF CANADA'S DOWNTOWNS & MAIN STREETS

The COVID pandemic seriously impacted what our country used to know as the usual rhythm of day-to-day life. As we begin to rebuild and recover from the devastating impacts it has had on our economy, many remain apprehensive about returning to former routines. This is not only having a direct economic impact on businesses and their employees, it is significantly altering the historic role of our downtowns and main streets as the community meeting place, cultural showcase, and symbol of progress and prosperity.

To this end, we ask the assistance of the Federal Government in addressing a range of challenges which have beset Canada's downtowns and main streets.

Street Issues

Street issues are having a major impact on our downtowns and main streets. IDA Canada is calling upon the Federal Government to immediately take action by working with and providing funding to provincial and municipal governments and their partners:

- a. To provide \$400 million to municipalities and their partners to support low barrier shelters and safe spaces for people with precarious housing needs to address the short-term housing crisis, the impacts of which are playing out in our downtowns and on our main streets. While there are federal and provincial medium- and long-term programs to support building affordable housing, the benefits will not be felt for years down the road and do nothing to address the current crisis. A prime example of collaboration in creating shelter and safe space is N'Dinawemak—Our Relatives' Place - created in Winnipeg through temporary support by the City of Winnipeg and Province of Manitoba and operated by a collaborative of several community support groups.
- b. The opioid and addiction epidemic in our downtowns and on our main streets has reached devastating proportions. We are calling on the Minister of Health and the Minister of Mental Health and Addiction to work together and provide our municipalities and their partners on the streets with stable funding for in-patient addiction supports through the Canada Health Transfer. We are also asking the federal government to increase funding for harm reduction which would include provision of a safer drug supply and further funding for naloxone kits and continuing education.

Continued Small Business Assistance

The pandemic has devastated downtown and main street businesses. Offices have remained closed and foot traffic has dramatically decreased. We are thankful that Parliament has provided many critical supports to our small businesses. However, more support is needed not just to survive, but to rejuvenate these businesses.

- a. IDA Canada is calling upon the federal government to expand the critical CEBA loans to small businesses from \$60,000 to \$80,000. We are also asking that the repayment period be extended to 2025 to give businesses more time to re-build. We are also asking that the forgivable portion be increased from 33% to 45% if it is repaid by 2025.
- b. We are also asking for continued financial support for *shop local* promotional programs to be administered by both chambers of commerce and business improvement associations. In light of there

being a \$27 billion or a 47% increase in online shopping between 2018 and 2020, we also need your support for more direct incentives to make local products and stores more appealing to Canadian consumers.

Infrastructure

For decades, municipalities have been running up a devastating infrastructure deficit that is only getting worse. As a way to help stimulate the Canadian economy and help further spur economic activity, IDA Canada is calling upon the federal government to allocate \$500 million annually from the Building Canada Infrastructure Program to specifically help revitalize our downtowns and main streets.

1. To accomplish this, we are calling on the government to put out a call for municipalities to revitalize our downtowns and main streets to make them more accessible and sustainable.

i. Continue funding for the redesign and creation of 'complete streets' and redesign and adaptation of public spaces for new cultural performances and social gatherings.

ii. provide assistance to business and property owners to redesign and reconstruct ground-floor building facades and openings in response to changing demands.

iii. encourage more green thinking by incorporating into the above designs: burying overhead wires, providing run-off water reduction and recapture, and power generation.

For more information or an interview, please contact:

Kate Fenske, Chair, IDA Canada
CEO of Downtown Winnipeg BIZ
kate@downtownwinnipegbiz.com
204-510-9175

Tasha Morizio, Membre de l'IDA Canada Leadership Group
Directrice générale, Boulevard Saint-Laurent
tasha@boulevardsaintlaurent.com
514-290-9509

Ken Kelly, Project Manager, IDA Canada
ken@downtown.org
250-896-2239

IDA Canada, a national coalition of the International Downtown Association, works with and on behalf of over 500 Business Improvement Associations and Societies des commerce which represent over 250,000 business and property owners in districts which contain billions of dollars in assessment and even more billions of dollars in economic activity. More importantly, we represent those commercial neighbourhoods in every community which have employed literally millions of employees and which have been the very spark plug of community – economically, socially and culturally. We stand ready to continue to support federal initiatives and to work with all in the implementation of programs which address our current situation and those that will ensure recovery.

La COVID-19 a annihilé ce qui était pour notre pays son « rythme de la vie de tous les jours ». Nous aspirons tous à un retour à la normale, mais bon nombre d'entre nous craignent de revenir aux anciennes routines. Cette crainte a non seulement un impact économique direct sur les entreprises et leurs employés, mais elle modifie aussi considérablement le rôle historique de nos centres-villes et de nos artères principales en tant que lieux de rencontre communautaire, vitrines culturelles et symboles de progrès et de prospérité.

C'est pour cela que nous sollicitons votre aide pour relever un éventail de défis qui ont déferlé sur les centres-villes et les rues principales du Canada.

Les rues

Les problèmes de rue ont un impact majeur sur nos centres-villes et nos artères principales. IDA Canada demande au gouvernement fédéral d'agir immédiatement en travaillant de concert avec les gouvernements provinciaux et municipaux ainsi que leurs partenaires en :

a. Fournissant 400 millions de dollars aux municipalités et à leurs partenaires pour soutenir les refuges et les espaces sécuritaires pour les personnes dans des situations de logement précaire afin de faire face à la crise du logement à court terme, dont les répercussions se font sentir dans nos centres-villes et dans nos rues principales. Malgré l'existence des programmes fédéraux et provinciaux à moyen et long terme pour soutenir la construction de logements abordables, les avantages ne se feront pas sentir avant des années et ne résolvent pas la crise actuelle. Un excellent exemple de collaboration dans la création de refuges et d'espaces sûrs est N'Dinawemak — Our Relatives' Place — créé à Winnipeg grâce au soutien temporaire de la ville de Winnipeg et de la province du Manitoba et géré par une collaboration de plusieurs groupes de soutien communautaires.

b. L'épidémie des opioïdes et de dépendances dans nos centres-villes et dans nos rues principales a atteint des proportions dévastatrices. Nous demandons au ministre de la Santé et à la ministre de la Santé mentale et des Dépendances de travailler ensemble et de fournir à nos municipalités et à leurs partenaires dans la rue un financement stable pour soutenir les patients hospitalisés pour toxicomanie par l'intermédiaire du Transfert canadien en matière de santé. Nous demandons également au gouvernement fédéral d'augmenter le financement pour la réduction des méfaits, ce qui comprendrait un approvisionnement en médicaments plus sûr et un financement supplémentaire pour les trousseaux de naloxone et de la formation continue.

Aide continue aux petites entreprises

La pandémie a dévasté les commerces des centres-villes et des artères principales. Les bureaux sont restés fermés et la circulation piétonne a considérablement diminué. Nous sommes reconnaissants que le Parlement ait fourni de nombreux soutiens essentiels à nos petites entreprises. Cependant, plus de soutien est nécessaire non seulement pour survivre, mais aussi pour rajeunir ces entreprises.

a. IDA Canada demande au gouvernement fédéral d'élargir les prêts essentiels du CUEC aux petites entreprises et de les faire passer de 60 000 \$ à 80 000 \$. Nous demandons également que la période de remboursement soit prolongée jusqu'en 2025 pour accorder plus de temps aux entreprises pour qu'elles se

reconstruisent. Nous demandons également que la portion pardonnable passe de 33 % à 45 % si elle est remboursée d'ici 2025.

b. Nous demandons enfin un soutien financier continu pour les programmes de promotion des magasins locaux qui seront administrés par les chambres de commerce et les associations d'amélioration des affaires. Étant donné qu'il y a eu une augmentation de 27 milliards de dollars (ou une augmentation de 47 % des achats en ligne) entre 2018 et 2020, nous avons également besoin de votre soutien pour des incitatifs plus directs afin de rendre les produits et les magasins locaux plus attrayants pour les consommateurs canadiens.

Infrastructure

Pendant des décennies, les municipalités ont accumulé un déficit d'infrastructure dévastateur qui ne fait qu'empirer. Afin d'aider à stimuler l'économie canadienne et à stimuler davantage l'activité économique, IDA Canada demande au gouvernement fédéral d'allouer 500 millions de dollars par an du plan Chantiers Canada pour aider spécifiquement à revitaliser nos centres-villes et nos rues principales.

1. Pour cela, nous demandons au gouvernement de lancer un appel aux municipalités pour revitaliser nos centres-villes et nos rues principales afin de les rendre plus accessibles et durables.

i. Continuer de financer la refonte et la création de « rues complètes » ainsi que la refonte et l'adaptation des espaces publics pour de nouvelles manifestation culturelles et des rassemblements sociaux.

ii. Offrir une assistance aux propriétaires d'entreprises et d'immeubles pour reconcevoir et reconstruire les façades et les ouvertures des bâtiments du rez-de-chaussée en réponse à l'évolution de la demande.

iii. encourager une réflexion « plus verte » en incorporant dans les conceptions ci-dessus : l'enfouissement des câbles aériens, la réduction et la récupération des eaux de ruissellement et la production d'électricité.

Pour plus de renseignements ou un entretien, veuillez contacter :

For more information or an interview, please contact:

Kate Fenske, présidente, IDA Canada
PDG de Downtown Winnipeg BIZ
kate@downtownwinnipegbiz.com
204-510-9175

Tasha Morizio, Membre de l'IDA Canada Leadership Group
Directrice générale, Boulevard Saint-Laurent
tasha@boulevardsaintlaurent.com
514-290-9509

Ken Kelly, Gestionnaire de projet,, IDA Canada
ken@downtown.org
250-896-2239

Le réseau national de l'[IDA Canada](#) représente plus de 500 organismes à travers le pays qui gèrent les zones d'amélioration commerciale du Canada pour en faire des endroits essentiels à l'identité nationale et des centres-clés de croissance économique, culturelle et sociale. Nos membres sont les zones d'amélioration commerciale (ZAC) et sociétés de développement commercial (SDC) fortes d'une représentation dans toutes les provinces, y compris des organismes provinciaux et régionaux. Les personnes talentueuses qui dirigent ces organismes se consacrent à apporter des changements positifs dans leur collectivité et sont réputées pour leur volonté de collaborer à l'échelle locale, provinciale et nationale. Les organismes que nous représentons sont composés de plus de 100 000 entreprises d'un océan à l'autre dont les ventes au détail et les évaluations foncières combinées se chiffrent dans les milliards de dollars. Nous sommes les membres de l'[International Downtown Association](#) (IDA).*